

{And ten nights} وليالٍ عشر

The Nights of Dhul-Hijjah ليالى ذي الحجة

بماذا نستقبل هذه الأيام؟ How do we enter these days?

عن ابن عباس قال: قال ﷺ:

ما من أيام العمل الصالح فيها أحب إلى الله عز وجل من هذه الأيام. (يعني أيام العشر.) قالوا: يا رسول الله ولا الجهاد في سبيل الله؟ قال: ولا الجهاد في سبيل الله؛ إلا رجلاً خرج بنفسه وماله ثم لم يرجع من ذلك بشيء.

It was narrated from Ibn Abbas that he said: The Messenger of Allah ﷺ said: There are no days in which righteous deeds are more beloved to Allah than these days. (Meaning the ten days.) They said: O Messenger of Allah, not even jihad in the cause of Allah? He said: Not even jihad in the cause of Allah; except for a man who goes out with himself and his wealth and then does not return from that with anything.

والعمل الصالح شامل لمختلف أنواع العبادة. من صوم وصلاة وحج وذكر وتكبير لله تعالى، وتلاوة قرآن وإنفاق في وجوه البر، وغير ذلك.

And righteous deeds includes all various types of worship; from fasting, prayer, Hajj, remembrance and glorification of Allah Almighty, reciting the Quran, spending in charitable causes, etc.

فما يتأكد في هذه الأيام:

What is confirmed in these days:

1- الصوم ما عدا اليوم العاشر منها.

فعن بعض أزواج النبي ﷺ قالت: كان رسول الله ﷺ يصوم تسع ذي الحجة. خاصة يوم عرفة الذي يكفر صيامه سنتين.

1. Fasting except the tenth day of them.

It was narrated from some of the wives of the ﷺ that she said: The Messenger of Allah ﷺ used to fast the ninth of Dhul-Hijjah, especially fasting the Day of Arafah, which expiates two years.

2- الحج، وهو أفضل ما عُمل في العشر، وقد قال ﷺ: الحج المبرور ليس له جزاء إلا الجنة.

2- Hajj, which is the best thing done in the ten days, and the Messenger ﷺ said: An accepted Hajj has no reward but Paradise.

3- الأضحية وهي سنة مؤكدة، ومن أراد أن يضحي أمسك عن الأخذ من شعره وأظفاره من دخول شهر ذي الحجة حتى يذبح أضحيته.

3- Sacrifice, which is a confirmed Sunnah. Whoever wants to sacrifice should refrain from cutting his hair or nails from the beginning of the month of Dhul-Hijjah until he slaughters.

4- الإكثار من التهليل والتكبير والتحميد.

وصفة التكبير: الله أكبر الله أكبر الله أكبر لا إله إلا الله الله أكبر الله أكبر والله الحمد.

4- Saying dhikr frequently.

The description of it is as follows: Allahu Akbar, Allahu Akbar, Allahu Akbar, La ilaha illa Allah. Allahu Akbar, Allahu Akbar, wa lillaahil Hamd.

REVISED BY THE SUNNAH COLLEGE COMMITTEE,

UNDER THE SUPERVISION OF SHEIKH DR.:

HAYTHAM SARHAAN

(TEACHER OF THE MASJID OF THE PROPHET ﷺ)

